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 مخدرهای جدید در داخل 
تولید می شود

پنج  شنبه 23 آذر ۱3۹6 . 25 ربیع الاول ۱43۹ . شماره ۱۹706

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر ناجا با اشاره به مواد مخدر جدید گفت: متاسفانه بسیاری از این مواد در آشپزخانه های داخلی تولید می شود.
سردار محمدمسعود زاهدیان با اشاره به ورود مواد مخدر جدید به کشور که عمدتا صنعتی هستند، به مهر گفت: مواد مخدر درآمدزاست و افراد زیادی از این محل منتفع 
می شوند. بنابراین متاسفانه شاهدیم که بازار تولید و ارائه آن هم رونق دارد و خیلی ها به دنبال مشتری برای این مواد هستند. 

...اخبار
تعیین تکلیف استخدام معلمان 

حق التدریسی تا یک ماه آینده

با  مجلس  تحقیقات  و  آمـــوزش  کمیسیون  سخنگوی 
بیان ایــن کــه پــس از تصویب طــرح استخدام معلمان 
حق التدریس و مربیان نهضت سوادآموزی در مجلس 
و شورای نگهبان، آیین نامه اجرایی باید ظرف سه ماه 
در دولت تدوین شود، افــزود : فکر می کنم این طرح تا 
یک ماه دیگر در مجلس و شورای نگهبان تعیین تکلیف 
شود.حمایت مــیــرزاده  دربـــاره آخرین وضعیت طرح 
با  نهضتی ها،  و  حق التدریس  معلمان  تعیین تکلیف 
ــاره به تصویب ایــن طــرح در مجلس، به ایلنا گفت:  اش
طرح فرایندی طولانی را پشت سرگذاشت و در نهایت 
در کمیسیون آموزش مجلس تصویب شد. این طرح قرار 
است به زودی در صحن علنی مجلس قرائت شود و اگر 
مجلس و شــورای نگهبان تصویب کنند، بــرای اجــرا به 

دولت ابلاغ می شود.
وی با تاکید بر این که مطمئنا در این طرح برای این افراد 
از طریق سازمان سنجش آزمون برگزار می شود، گفت: 
همچنین میزان نمرات و حد نصاب علمی توسط وزارت 

آموزش و پرورش مشخص خواهد شد.
سخنگوی کمیسیون آموزش مجلس اضافه کرد: سازمان 
کدام  در  که  می  کند  مشخص  نیز  اداری-استخدامی 
استان، شهرستان و چه جنسیتی و در کدام دوره به معلم 
نیاز داریم. دولت سه ماه وقت دارد که آیین نامه اجرایی 
را تدوین کند. میرزاده ضمن تاکید بر این که این طرح 
استخدامی، همه حق التدریسی ها و مربیان نهضت را در 
بر نمی گیرد، افزود: طرح فقط شامل کسانی است که در 
قانون مصوب شهریور سال 95، آموزش و پرورش ملزم به 

تعیین تکلیف شان شده است.

حوادث رانندگی سالانه 80 تا 100 هزار 
معلول به جامعه تحمیل می کند

قائم مقام مشارکت های مردمی و دبیرخانه مسئولیت 
ــر اثــر حــوادث  ــه ب ــالان اجــتــمــاعــی بهزیستی گــفــت: س
ــزار نفر در جــاده ها کشته و بین 80 تا  رانندگی 20ه
100 هزارنفرآسیب دیده جزئی، کلی و معلول جسمی 
حرکتی و نخاعی به جامعه تحمیل می شوند. محمدعلی 
کوزه گری دیروز چهارشنبه در حاشیه نشست تخصصی 
پیگیری  و  هماهنگی  ستاد  هــای  دبیرخانه  مسئولان 
مناسب سازی کشور در بوشهر به ایرنا گفت: بیشترین 
شمار معلولان در کشور ناشی ازحوادث رانندگی درجاده 
ها هستند که علاوه بر معلولیت، خانواده های آنان نیز 

زیرپوشش بهزیستی قرار می گیرند. 

وقوع هزار و 290 پس لرزه در استان 
کرمانشاه

 

مسئول شبکه لرزه  نگاری استان کرمانشاه گفت: در 
طول یک ماه اخیر و پس از وقوع زمین لرزه بزرگ 7.3 
ریشتری، شاهد وقوع هزار و 290 پس لرزه در استان 
کرمانشاه بوده ایم. بنابرخبرایرنا فرهاد فروزی اظهار 
کرد: این تعداد پس لرزه از ساعت 22 روز 21 آبان تا 
ــه ثبت رســیــده اســـت. وی  ســاعــت 17 روز 21 آذر ب
خاطرنشان کرد: از مجموع پس لرزه های ثبت شده، 
تاکنون 47 مورد آن چهار ریشتر یا بیشتر قدرت داشته 

است.

مهلت ثبت نام کسر خدمت ایثارگری تمدید 
نمی شود

رئیس اداره سرمایه انسانی سرباز ستاد کل نیروهای 
خدمت  کسر  ــام  ن ثبت  زمــان  نــشــدن  تمدید  از  مسلح 
ایثارگری خبر داد. سردار  کمالی در گفت وگو با باشگاه 
خبرنگاران جوان با اشاره به پایان زمان نام نویسی کسر 
خدمت رزمندگی، ایثارگری و آزادگی برای متولدان 
قبل از سال 72 گفت: به اطلاع می رساند سهمیه تمام 
افرادی که نتوانستند تا تاریخ 19 آذر ثبت نام کنند از 
بین رفته است و محاسبه نخواهد شد. وی تاکید کرد: 
سهمیه آن دسته از مشمولان متولد قبل از سال 72 که 
برگ اعزام به خدمت گرفته اند اما هنوز اعزام نشده اند 

نیز از بین رفته است.

  پراید شاگرد اول مردودی های 
معاینه فنی  

مدیر عامل ستاد مرکزی معاینه فنی شهر تهران گفت: در 
تست های معاینه فنی، فراوانی مردودی به خودروی پراید 
تعلق می گیرد و این خــودرو شاگرد اول مردودی هاست. 
سید نواب حسینی منش، مدیر عامل ستاد مرکزی معاینه 
فنی شهر تهران به میزان گفت: در تست های معاینه فنی، 
فراوانی مردودی به خودروی پراید تعلق می گیرد و این خودرو 
شاگرد اول مردودی هاست. وی در ادامه افزود: بیشترین 
خودروهایی که در تست های آلایندگی معاینه فنی رد شدند 
به ترتیب وانت پیکان و وانت نیسان هستند. اما در تست ترمز 

بیشترین مردودی به وانت نیسان تعلق دارد.

...خبر
ابتلای 18۶ هزار نفر به هپاتیت در کشور

رئیس مرکز هپاتیت ایران با تاکید بر این که بیماری هپاتیت 
C را می توانیم با کمتر از 150 میلیارد تومان در طی 10 سال 
آینده ریشه کن کنیم، گفت: پیش بینی می شود 18۶ هزار 
نفر مبتلا به هپاتیت Cدر ایران وجود دارند که 70 درصد آن ها 
شناسایی نشده اند. به گزارش ایلنا، سید موید علویان، درباره 
شیوع هپاتیت B و C در ایران گفت: ما در ایران با دو نوع هپاتیت 
B و C درگیر هستیم و این دو نوع اهمیت بسیار زیادی دارند، 
زیرا عوارض شدید کبدی ایجاد می کنند. خوشبختانه درباره 
هپاتیت B وضعیت خوبی داریم و در 22 سال گذشته روند این 
بیماری در کشور کاهش داشته است. پیش بینی می شود در 
ایران 18۶ هزار نفر مبتلا به هپاتیت  Cهستند اما 70درصد 
این بیماران شناسایی نشده اند در حالی که داروی ایرانی 
موثر و بسیار ارزان با یک دهم قیمت و تحت پوشش بیمه وجود 
دارد. وی با اشاره به این که در کشوری مانند مصر بیش از1.5 
میلیون نفر مبتلا به هپاتیت C درمان شدند، گفت: بیشترین 
شیوع هپاتیت C در مصر است اما ظرف دو سال یک میلیون و  
500هزار نفر را درمان کردند. او با بیان این که امروز درمان 
هپاتیت C کار تخصصی نیست، افزود: این بیماری را پزشکان 
عمومی نیز می توانند درمان کنند. مبتلایان در ایران بسیار 

کمتر از مصر هستند اما شناسایی نشده اند. 

غصه های هامون

استان سیستان و بلوچستان بیش از دو دهه است که 
 با کاهش بارندگی و بحران خشکسالی روبه رو ست.

 این امر در کنار تغییر مسیر رودخانه هیرمند از سوی 
ــالاب هامون زندگی  افغانستان و خشک شــدن ت
اقتصادی مردم منطقه را دچار بحران کرده است. 
هم اکنون  این ناحیه به یکی از کانون های اصلی گرد 

و غبار در کشور تبدیل شده است .

...دریچه
بــراســاس نظر مجلس و با موافقت نمایندگان 
چاقوی ضامن دار و ساطور از فهرست سلاح سرد 
خارج شد. به گزارش فارس، گزارش کمیسیون 
حقوقی و قضایی مجلس اعــاده شــده از سوی 
ــورای نگهبان دربــاره طــرح الحاق دو تبصره  ش
ــاده ۶17 قانون مــجــازات اسلامی توسط  به م
ــاس واژه  نمایندگان بررسی شد که بر ایــن اس
»چاقوی ضامن دار و ساطور« از فهرست سلاح سرد 
در این طرح حذف شد. براساس تبصره یک ماده 
واحده این طرح و اصلاحیه های صورت گرفته، 
اگر حمل »قمه، شمشیر، قدار یا پنجه بوکس« به 
منظور درگیری فیزیکی و ضرب و جرح انجام شود  
جرم محسوب و مرتکب به حداقل مجازات مقرر 
در این ماده محکوم می شود. در این باره همچنین 
خبرآنلاین گزارش داد: جهانبخش محبی نیا در 
قالب تذکری گفت: الان مسئله ساطور دغدغه 
اصلی ما شده است. به روح امام قسم، الان ربوی 
بودن بانک ها اشکال شرعی دارد. الان فسادهای 
اقتصادی اشکال شرعی دارد. بــاور کنید الان 
مسئله اصلی ساطور نیست.این نماینده در حالی 
که همراه با بغض،  فریاد می زد، تصریح کرد: این 
گونه برای شورای نگهبان و مجلس شانی باقی 
نمی ماند. از آیت ا... یزدی، آیت ا... جنتی و دیگر 
فقها و حقوقدان های شورای نگهبان خواهش می 
کنم  به روح امام به فکر مردم باشید. این مملکت 
از دست می رود. مــردم از این مملکت ناراضی 
هستند. ای خدا شاهد باش که این مسائل دغدغه 

ما نیست.

لاریجانی پس از تذکـر خاص محبی نیـا، این گونه 
پاسـخ داد:  فلسـفه ایجاد این طرح این بود که عده 
ای در کشـور بـا قمه و قـداره کشـی، مشـکل ایجاد 
می کنند. چون قانونی نداشتیم نیروی  انتظامی 
از مـا خواسـت در ایـن زمینه قانـون گـذاری کنیم. 
یک مقدار ایـن موضـوع را بـاز و چاقوی ضامـن دار 
را اضافه کردند و در این باره شورای نگهبان گفت 
چـون چاقـوی ضامـن دار، دو کاربـرد دارد، نمـی 
شـود آن را ممنـوع کـرد. رئیـس مجلـس بـا اشـاره 
به صحبت هـای محبـی نیا دربـاره رفت و برگشـت 

خوردن مصوبات میان مجلس و شـورای نگهبان، 
گفـت: خیلـی از قوانیـن بیـن مـا و شـورا رفـت و 
برگشـت مـی خـورد. برخـی هـم آخـر بـه مجمـع 
تشـخیص مـی رود و مجمـع نظـر نهایـی می دهـد. 
شـورای نگهبـان روی سـاطور تاکیـد داشـت کـه 
حـذف کـرد و ممکـن اسـت روی چاقـوی ضامـن 
دار هم مشـکل داشـته باشـد پس ایـن را هم حذف 
کنیـم و فقط قمـه، پنجـه بوکس، قـداره و شمشـیر 

در قانـون بمانـد.

نکته
   

»چاقوی ضامن دار و ساطور« سلاح سرد نیست؟!
محمد جــواد رنجبر/ نمایندگان مجلس روز گذشته 
گزارش کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس اعاده شده 
از سوی شورای نگهبان درباره طرح الحاق دو تبصره به 
ماده ۶17 قانون مجازات اسلامی را بررسی کردند و بر 
این اساس واژه »چاقوی ضامن دار و ساطور« را از فهرست 
سلاح سرد در این طرح حذف کردند.براساس تبصره یک 
ماده واحده این طرح و اصلاحیه های انجام گرفته اگر حمل 
»قمه، شمشیر، قداره یا پنجه بوکس« به منظور درگیری 
فیزیکی و ضرب و جرح انجام شود، جرم محسوب و مرتکب 
به حداقل مجازات مقرر در این مــاده محکوم می شود.
نمایندگان در شرایطی »چاقوی ضامن دار و ساطور« را از 
فهرست سلاح سرد خارج کردند که آمارها حاکی از آن 

است که طی 10 سال اخیر 10 هزار و ۶00 نفر در سراسر 
کشور با سلاح سرد به قتل رسیده اند و یکی از سلاح های 
پرکاربرد در جرایم چاقوی ضامن دار است. این آمار تا پیش 
از تصویب قانون جرم بودن حمل سلاح سرد در مجلس 
طی امسال پس از چند سال در حالی است که  حمل چاقو 
و نظایر آن به دلیل کاربرد دوگانه ای که دارد، در قوانین 
ممنوع نبوده و تنها قدرت نمایی یا استفاده از آن از سوی 
قانون گذار جرم دانسته شده است.حالا در شرایطی که 
در جامعه نیز چاقوی ضامن دار سلاح سرد تلقی می شود 
و همراه داشتن آن توسط افراد به خصوص در درگیری ها 
می تواند منجر به جرم شود، چرا باید »چاقوی ضامن دار 
و ساطور« از فهرست سلاح سرد خارج شود؟ آیا به صرف 

کاربرد دوگانه آن، باید روی جرایمی که با آن رخ می دهد، 
چشم بست؟ چرا نمایندگان این دو را از دیگر ابزارآلات 
سلاح سرد خارج کردند؟ آیا این موضوع دوباره به افزایش 
جرم و جنایت از طریق چاقوی ضامن دار کمک نمی کند؟از 
سوی دیگر آیا عبارت »اگر حمل قمه، شمشیر، قداره یا 
پنجه بوکس به منظور درگیری فیزیکی و ضرب و جرح 
انجام شود، جرم محسوب و مرتکب به حداقل مجازات مقرر 
در این ماده محکوم می شود« به معنی بازگشتن سرجای 
اولمان نیست؟در حالی که باید قوانین مربوط به حمل و 
نگهداری سلاح سرد هر روز قوی تر و محکم تر از گذشته 
شود اما ظاهرا مجلس در این خصوص کمی عقب نشسته و 

کار خود را نیمه تمام رها کرده است!

نکته
   

قصه پر غصه حاشیه شهرها و بودجه های قطره ای

گروه اجتماعی- اگر موضوع حاشیه شهرها و آسیب های اجتماعی و عمرانی آن که طی سال های اخیر به یکی 
از مهم ترین موضوعات در حوزه آسیب های اجتماعی تبدیل شده است و البته »بیشتر فقط درباره آن حرف زده 
می شود«، اهمیت دارد پس چرا آن طور که باید اهتمامی برایش دیده نمی شود.  این ادعا را از اختصاص بودجه 
های اندک، حذف ردیف بودجه حاشیه شهر مشهد )مشهد به عنوان یکی از شهرهای دارای بیشترین حاشیه 
نشین( و اقدامات لاک پشتی درباره آن می توان ثابت کرد. نبود اشتغال کافی در شهرهای کوچک و روستاها و 
میل به شهرنشینی، حاشیه شهرها را به کانونی از مشکلات تبدیل کرده است. مشکلاتی که حالا بیش از گذشته 
پیش روی مان خودنمایی می کند. 200 میلیارد تومان بودجه آن هم در صورتی که به طور کامل محقق شود)که 
عمدتا بودجه ها کامل تخصیص نمی یابد( برای 11 میلیون حاشیه نشین و انبوه مسائلی که این بخش حاشیه ای 
شهرها دارد، به نظر می رسد ما را به سر منزل مقصود نمی رساند. به خصوص این که بخش فرهنگی و اجتماعی 
حاشیه شهرها عمدتا از بودجه های دولتی نصیب چندانی ندارد. امروز برای هر اقدام زیربنایی درباره حاشیه 

شهرها دیر است فردا هم شاید زمان از دستمان رفته باشد... 

 پیگیری آسیب های اجتماعی با اولویت حاشیه نشینی 
ماموریت جدید رحمانی فضلی

وزیر کشور با اشاره به پنجمین جلسه سران قوا و مسئولان با 
رهبر معظم انقلاب در حوزه آسیب های اجتماعی گفت: رهبر 
معظم انقلاب در این جلسه بر پیگیری مسئله حاشیه نشینی 
تأکید کردند.به گزارش فارس، عبدالرضا رحمانی فضلی در 
حاشیه جلسه شورای اجتماعی وزارت کشور درباره مصوبات 
این جلسه و برنامه های انجام شده برای کاهش آسیب های 
اجتماعی گفت: امروز )دیــروز چهارشنبه( جلسه شورای 
اجتماعی بعد از پنجمین ملاقات با رهبر معظم انقلاب برگزار 
شد و مصوباتی در دستور کار قرار گرفت.وی خاطرنشان کرد: 
بعد از برگزاری پنجمین جلسه با مقام معظم رهبری که همه 
دستگاه ها و سران قوا حضور داشتند، ایشان یک ارزیابی 
با توجه به گزارش ستاد مطرح کردند و بنده نیز بر اساس 
مسئولیتی که در ستاد دارم گزارش ها را خدمت ایشان ارائه 
کردم.وزیر کشور افزود: در پنجمین جلسه ملاقات با مقام 
معظم رهبری چندین دستگاه و بنده گزارش هایی را مطرح 
کردیم و در نهایت ایشان دستورات و سیاست های جدیدی 
را ارائه فرمودند.رحمانی فضلی تصریح کرد: جلسه امروز 
شورای اجتماعی نیز با حضور دستگاه های ذی ربط برگزار 
شد و دستورات جدید مقام معظم رهبری به همراه سیاست ها 
و روش های ارائه شده به دستگاه های حاضر ابلاغ شد.وی 
توضیح داد: دستور دیگر جلسه امروز )دیروزچهارشنبه(
شورای اجتماعی، به مسئله بیماری ایدز اختصاص داشت. 
ایدز هم اکنون به عنوان یک آسیب اجتماعی مطرح است، چرا 
که دامنه و شدت تأثیرگذاری آن روی بیماری ها و آسیب ها 
قابل توجه است، بنابراین وزارت بهداشت هم گزارشی را 
امروز ارائه کرد.رحمانی فضلی با بیان این که گزارش وزارت 
بهداشت در جلسه امروز ارائه شد، افزود: طبق جمع بندی 
انجام گرفته مقرر شد که وزارت بهداشت برنامه جامع تقسیم 
کار ملی را آماده کند و دستگاه های معین و همکار نیز مشخص 
شوند و هدف گــذاری به صورت کامل انجام تا به تناسب 
دوره های زمانی پیگیری های لازم صورت گیرد. وزیر کشور با 
ابراز این که »ما هر شش ماه یک بار گزارش عملکرد دستگاه ها 
در حوزه آسیب های اجتماعی را خدمت رهبر معظم انقلاب 
ارائه می دهیم«، اظهار کرد: این بار و در پنجمین جلسه نیز 
 گزارش هایی در حوزه های مختلف از جمله طلاق ، اعتیاد و ...
 ارائه شد که خوشبختانه گزارش ها در حوزه طلاق و اعتیاد 
قابل قبول بود.وی افزود: درباره طلاق روند رو به کاهش را 

شاهدیم، یعنی این مسئله در گذشته رو به افزایش بود که 
توقف یافت و هم اکنون شاهد کاهش این آسیب اجتماعی 
هستیم.رحمانی فضلی با اشاره به موضوع اعتیاد توضیح داد: 
در بحث اعتیاد نیز درمان روند خوبی دارد حتی در تهران هم 
اکنون هشت هزار و 500 معتاد متجاهر را درمان می کنیم.
رحمانی فضلی درباره تأکیدات رهبر معظم انقلاب بر موضوع 
رفع حاشیه نشینی، گفت: رهبر معظم انقلاب تأکید داشتند 
که باید به حاشیه نشینی با اولویت بیشتری پرداخته شود و 
حتی وزارت کشور را خطاب قرار دادند که با اولویت، موضوع 
حاشیه نشینی را پیگیری کنند.وزیر کشور تصریح کرد: 
مقام معظم رهبری همچنین در استفاده از ظرفیت های 
مردمی و سمن ها )سازمان های مردم نهاد( در حوزه کاهش 
آسیب های اجتماعی تأکید داشتند ضمن این که در زمینه 
سمن ها باید کمک ها و حمایت های مالی صورت گیرد.
وی اضافه کرد: در حوزه پیشگیری نیز رهبر معظم انقلاب 
سیاست گذاری  را مطرح کردند که 50 درصد منابع باید 
برای پیشگیری صرف شود و این موضوع عمق نگاه ایشان 
را به کنترل آسیب های اجتماعی نشان می دهد. رحمانی 
فضلی درباره این پرسش که امسال در لایحه بودجه چقدر به 
مقوله آسیب های اجتماعی پرداخته شده است، گفت: دولت 
ردیف مستقلی برای آسیب های اجتماعی در نظر گرفته است 
که رقم آن حدود 300 میلیارد تومان است و این می تواند 
گام مؤثری نسبت به سال قبل باشد. البته این رقم جدای از 
بودجه عمرانی 200 میلیاردی حاشیه نشینی است.وزیر 
کشور تصریح کرد: البته اختصاص این مبالغ کافی نیست 
اما دستگاه ها هم باید از منابع داخلی خود استفاده کنند و 
کارهای بیشتری با اولویت زیاد برای این مسائل انجام پذیرد.

طبق نظر مجلس

»چاقوی ضامن دار و ساطور« از فهرست سلاح سرد خارج شد

ــورای اسلامی  به  دانــش پــور- مجلس ش
خاطر کوتاهی دستگاه ها در زمینه اجرای 
شکایت  جــوانــان،  ازدواج  تسهیل  قانون 
خود را به قوه قضاییه برد. عضو کمیسیون 
ضمن  اسلامی  ــورای  ش مجلس  فرهنگی 
بیان این مطلب به خراسان گفت: همان 
گونه که در زمان بروزتخلف از قانون باید 
به دستگاه قضایی مراجعه شود در زمینه 
اجرا نشدن قانون تسهیل ازدواج جوانان، 
مجلس شکایت خود درباره کوتاهی هفت 
دستگاه متولی اجرای این قانون را به قوه 

قضاییه ارائه داده است و این دستگاه باید 
به شکایت مجلس رسیدگی کند.

غلامرضا کاتب خاطرنشان کرد: با هدف 
اجـــرای قــانــون تسهیل ازدواج جــوانــان ، 
در  وظایفی  که  هایی  دستگاه  از  مجلس 
خصوص اجـــرای قــانــون مــذکــور بــر عهده 
داشتند درخواست کرد گزارش اقدامات 
خود را ارائه کنند که بر این اساس وزارت 
 علوم و تحقیقات ، وزارت راه و شهرسازی ،

ــی ، وزارت   وزارت امــور اقتصادی و دارای
ورزش و جــوانــان، وزارت کشور و وزارت 

بهداشت و درمــان گــزارش خود را در این 
خصوص ارائه دادند.

در عین حال در جلسه علنی روز گذشته، 
نمایندگان براساس ماده 23۶ آیین نامه 
داخلی مجلس گزارش تخلفات در اجرای 
قــانــون تسهیل ازدواج جــوانــان را بــه قوه 

قضاییه ارائه کردند.
مجلس  فرهنگی  کمیسیون  سخنگوی 
ــزارش اظهار کــرد: قانون  دربــاره ایــن گ
تسهیل ازدواج جوانان در تاریخ 27 آذر 
سال 1384 به تصویب مجلس رسید و از 

تاریخ 11 بهمن  سال 1384 لازم الاجرا 
شده است. حجت الاسلام احد آزادیخواه 
ــه داد: در ایــن قانون دولــت مکلف  ادام
بــه تاسیس صــنــدوق ذخــیــره جــوانــان، 
پرداخت وام ودیعه مسکن به جوانان، در 
اختیار گذاشتن مسکن موقت از سوی 
شهرداری ها، بنیاد مسکن و خیریه ها به 
جوانان، پرداخت کمک هزینه زندگی به 
آن ها بر اساس اولویت، ترغیب خانواده ها 
به برگزاری جشن های عروسی به صورت 
گروهی همچون جشن های دانشجویی 

و متون درسی، طرح مشاوره قبل و بعد 
از ازدواج و... شد. سخنگوی کمیسیون 
فرهنگی مجلس شورای اسلامی اظهار 
ــرد: متاسفانه قریب بــه اتــفــاق مــوارد  ک
مذکور در قانون ذکــر شــده از ســال 84 
اجرایی  مختلف  دولت های  در  تاکنون 
نشده است و این سبب رشد منفی در امر 
ازدواج شــده اســت به طــوری که اکنون 
ــردان از سن متعارف  سن 10 درصــد م
ازدواج گذشته و این رقم در میان زنان 

12 درصد است.

مجلس شکایت از اجرا نشدن قانون تسهیل ازدواج جوانان را به قوه قضاییه برد


